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1295 - De Verenigde Vergadering wordt geopend om 11.28 uur.

Voorzitterschap: de heer Rachid Madrane, voorzitter.

- La séance plénière de l'Assemblée réunie est ouverte à 11h28.

Présidence : M. Rachid Madrane, président.

1295 De voorzitter.-  De vergadering is geopend. M. le président.-  La séance est ouverte.

1297 VERONTSCHULDIGD EXCUSÉS

1297 (Zie bijlagen) (Voir annexes)

1299 ONTWERP VAN ORDONNANTIE PROJET D’ORDONNANCE

1299 Indiening Dépôt

1299 De voorzitter.-  Op 7 maart 2024 heeft het Verenigd
College van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie
het ontwerp van ordonnantie houdende instemming met het
samenwerkingsakkoord van 7 maart 2024 tussen de Vlaamse
Gemeenschap, de Franse Gemeenschapscommissie en de
Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie tot wijziging
van het samenwerkingsakkoord van 20 december 2018 tussen
de Vlaamse Gemeenschap, de Franse Gemeenschapscommissie
en de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie met
betrekking tot het verplicht inburgeringstraject voor de
nieuwkomers in Brussel-Hoofdstad (nr. B-190/1 – 2023/2024)
ingediend.

- Verzonden naar de commissie voor de Gezondheid en Bijstand
aan Personen.

M. le président.-  En date du 7 mars 2024, le Collège
réuni de la Commission communautaire commune a déposé
le projet d'ordonnance portant assentiment à l'accord de
coopération du 7 mars 2024 conclu entre la Communauté
flamande, la Commission communautaire française et la
Commission communautaire commune modifiant l'accord de
coopération du 20 décembre 2018 conclu entre la Communauté
flamande, la Commission communautaire française et la
Commission communautaire commune relatif au parcours
d’accueil obligatoire des primo-arrivants à Bruxelles-Capitale (n
° B-190/1 – 2023/2024).

- Renvoi à la commission de la Santé et de l’Aide aux personnes.

1301 INOVERWEGINGNEMING PRISE EN CONSIDÉRATION

1301 De voorzitter.-  Aan de orde is de inoverwegingneming van
het voorstel van resolutie van mevrouw Viviane Teitelbaum
en de heer David Leisterh ertoe strekkende van Housing First
het belangrijkste instrument ter bestrijding van dakloosheid te
maken in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest (nr. B-189/1 –
2023/2024).

Geen bezwaar?

- Verzonden naar de commissie voor de Gezondheid en Bijstand
aan Personen.

M. le président.-  L’ordre du jour appelle la prise en
considération de la proposition de résolution de Mme Viviane
Teitelbaum et M. David Leisterh visant à faire du Housing First
l’outil principal de la lutte contre le sans-abrisme en Région de
Bruxelles-Capitale (n° B-189/1 – 2023/2024).

Pas d’observation ?

- Renvoi à la commission de la Santé et de l’Aide aux Personnes.

1303 ONTWERP VAN ORDONNANTIE TOT
WIJZIGING VAN DE ORDONNANTIE
VAN 23 MAART 2017 HOUDENDE DE

ORGANISATIE VAN KINDEROPVANG

PROJET D’ORDONNANCE MODIFIANT
L’ORDONNANCE DU 23 MARS 2017

PORTANT ORGANISATION DES
MILIEUX D'ACCUEIL POUR ENFANTS

1303 (NRS. B-185/1 EN 2 – 2023/2024) (NOS B-185/1 ET 2 – 2023/2024)

1305 Algemene bespreking Discussion générale

1305 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend. M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

Peggy De Cock
Onderstrepen

https://weblex.irisnet.be/data/arccc/cri/2023-24/00014/verontschuldigden.pdf
Peggy De Cock
Onderstrepen

https://weblex.irisnet.be/data/arccc/cri/2023-24/00014/verontschuldigden.pdf
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Mevrouw Farida Tahar, rapporteur, verwijst naar het schriftelijk
verslag.

Mme Farida Tahar, rapporteuse, se réfère au rapport écrit.

1311 Mevrouw Gladys Kazadi (Les Engagés) (in het Frans).- De
ordonnantie van maart 2017 verplicht kinderdagverblijven in
het Brussels Gewest die niet zijn erkend door het Office de la
naissance et de l'enfance of Kind en Gezin om een erkenning bij
de GGC aan te vragen via Iriscare.

Hoewel de ordonnantie vooral tot doel had kinderdagverblijven
te verbieden die niet erkend waren omdat ze niet onder een
taalregime wilden vallen, voerde ze ook de mogelijkheid van
een tweetalige erkenning onder de hoede van Iriscare in. Van
die mogelijkheid kan echter nog geen gebruik worden gemaakt
omdat er problemen zijn met de erkenningsprocedure. Dat is
jammer, want het is voor ouders nog steeds moeilijk om een
plaats in een crèche te vinden.

Mijnheer het collegelid, toen u in de oppositie zat, zei u
dat we de GGC-ordonnantie moesten aangrijpen om meer
kinderopvangplaatsen te creëren. Nu u aan het roer zit, wachten
we nog steeds.

We moeten geleidelijk maar massaal investeren in kinderopvang,
zodat tegen 2030 elk gezin een goede opvangplaats voor zijn kind
kan vinden. Daarvoor moeten we alle wetgevende mogelijkheden
benutten.

In de voorliggende tekst wordt verwezen naar de subsidies voor
kinderdagverblijven die onder de bevoegdheid van GGC vallen.
Die zijn evenwel uitgesteld tot 2025.

Voor Les Engagés is het essentieel dat het aantal
kinderopvangplaatsen omhoog gaat. De tekst biedt geen
oplossing voor het probleem met de erkenning van GGC-crèches
en de subsidiekwestie is uitgesteld tot de volgende regeerperiode.
Om al die redenen zal onze fractie het ontwerp van ordonnantie
niet steunen.

Mme Gladys Kazadi (Les Engagés).- Monsieur le Membre
du Collège réuni, au début de 2023, j'ai eu l'occasion de vous
interroger en commission sur les milieux d'accueil pour enfants
dépendant de la Cocof. Pour rappel, le Collège réuni a adopté
en mars 2017 une ordonnance portant organisation des milieux
d'accueil pour enfants et, en juillet 2018, un arrêté portant
exécution de celle-ci.

Entrée en application le 1er juin 2019, cette ordonnance prévoit
que les crèches situées en Région bruxelloise ne bénéficiant
d'aucun agrément de l'Office de la naissance et de l'enfance
(ONE) ou de Kind en Gezin sont dans l'obligation de solliciter
un agrément de la Cocom au travers d'Iriscare.

Si cette ordonnance avait notamment été rédigée dans le but
d'interdire certains milieux d'accueil en activité mais non agréés
car ne voulant être repris sous aucun régime linguistique, elle
avait aussi introduit de facto la possibilité d'un agrément bilingue
géré par Iriscare. Or, cette troisième voie n'est pas exploitée,
ou plutôt pas exploitable pour le moment du fait des difficultés
d'agréation. Ainsi, aujourd'hui, il n'existe aucune crèche relevant
de la Cocom. C'est regrettable, d'autant que trouver une place en
crèche est encore un combat pour les parents : à Bruxelles, moins
de 40 % des enfants âgés de moins de deux ans et demi ont une
place dans un milieu d'accueil agréé par l'ONE, tandis que seul
un enfant sur deux trouve une place dans les crèches relevant de
Kind en Gezin.

C'est d'autant plus regrettable que lorsque vous étiez dans
l'opposition, vous aviez déclaré qu'il fallait profiter de cette
ordonnance de la Cocom pour combler le manque de places
d'accueil et saisir davantage les possibilités offertes. Nous
attendons toujours.

Pour Les Engagés, les choses sont claires. Nous voulons investir
progressivement mais massivement dans l'accueil de la petite
enfance pour atteindre d'ici 2030 un objectif prioritaire : une
place de qualité pour toutes les familles demandeuses, les
premiers jours de vie d'un enfant étant cruciaux pour son
développement. Cette volonté passera par l'exploitation de toutes
les possibilités offertes par le législateur.

Le texte de ce jour mentionne la question du subventionnement
pour les milieux d'accueil relevant de la compétence de la
Cocom. En sus du renvoi à 2025, il nous paraît tout à fait
hypocrite de parader ici avec un subventionnement des crèches
qui, à l'heure actuelle, n'existe pas. C'est à ce problème qu'il faut
d'abord s'attaquer.

En résumé, pour Les Engagés, la question du nombre de places
de crèche est essentielle et mérite une vraie réponse. Or il n'existe
actuellement pas de crèche Cocom en raison notamment des
difficultés d'agréation, le texte ne répond pas à la problématique
et la question du subventionnement est renvoyée à la prochaine
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législature. Pour toutes ces raisons, notre groupe ne votera pas
ce texte.

1313 De heer Gilles Verstraeten (N-VA).- Hoewel dit voor de N-
VA een belangrijk onderwerp is, lijkt het onderwerp van het
voorliggende ontwerp van ordonnantie en vooral de uitvoering
ervan, ietwat lachwekkend. Eigenlijk is het één groot vraagteken.

Tot in 2017 bestond er in Brussel geen enkele regeling rond
kinderopvang die uitging van de Brusselse overheden of de
GGC. Daardoor konden kinderopvanginitiatieven in Brussel
onder de radar blijven, waarbij ze aan geen enkele regelgeving
hoefden te voldoen, niet erkend waren en nooit inspectie kregen.

Dat was vrij problematisch en dat bleek ook bij een
tragisch voorval, waarbij een kind in een dergelijk niet-erkend
opvanginitiatief de dood vond. Toen waren alle Brusselse politici
het erover eens dat er een oplossing moest komen. In 2017 werd
er dan ook een ordonnantie goedgekeurd waarin de kwestie werd
geregeld. Ook de N-VA stemde destijds met veel enthousiasme
voor die tekst.

Wat hield de regeling precies in? Voortaan was het verplicht om
over een erkenning te beschikken om een kinderopvanginitiatief
te mogen starten. Dat kwam dus eigenlijk neer op een verbod
om zonder vergunning aan de slag te gaan. Daar school echter
een technisch-juridisch probleem in, namelijk dat het onmogelijk
was om natuurlijke personen die bijvoorbeeld als onthaalouder
werken, te verplichten om een keuze te maken voor een van de
taalgemeenschappen. Daardoor was het noodzakelijk om op zijn
minst op papier de mogelijkheid van een tweetalige erkenning
door de GGC in het leven te roepen.

M. Gilles Verstraeten (N-VA) (en néerlandais).- Il s'agit d'une
question importante, mais ce projet d'ordonnance et surtout sa
mise en œuvre semblent dérisoires.

Bruxelles ne dispose d'une réglementation en matière de garde
d'enfants émanant de la Cocom que depuis 2017. Celle-ci
oblige tout milieu d'accueil d'enfants à disposer d'un agrément
pour ouvrir. À l'époque, en raison d'un problème technico-
juridique empêchant d'imposer le choix d'une Communauté aux
accueillants, il a fallu créer, au moins sur le papier, la possibilité
d'une reconnaissance bilingue par la Cocom.

1315 Het was helemaal niet de bedoeling om in Brussel een
derde net op te zetten, dat moest enkel gebeuren omdat er
een juridisch-technische oplossing nodig was. Daarom hebben
wij ermee ingestemd. De eigenlijke bedoeling was om alle
kinderdagverblijven te verplichten om zich door het Office de la
naissance et de l'enfance (ONE) of door Kind en Gezin te laten
erkennen.

Dat bleek ook uit het systeem van GGC-erkenning dat naar
voren werd geschoven. Er waren namelijk geen subsidies aan
verbonden. Subsidies waren alleen bij het ONE of Kind en
Gezin te krijgen. Daarmee was het probleem van niet-vergunde
kinderdagverblijven van de baan.

Wat stellen we vast nu het einde van de regeerperiode in zicht is?
Er wordt toch een derde net gecreëerd, met GGC-subsidies en -
inspectie. Ik vraag me af waarom en waarom nu, helemaal op het
einde van de regeerperiode. Het stond in het regeerakkoord, dat
klopt, maar er stond van alles en nog wat in dat regeerakkoord.

Mais le but n'était pas de créer un troisième réseau à Bruxelles.
C'est pourquoi la N-VA avait donné son accord. Le but était
d'éliminer le problème des crèches non agréées et de toutes
les obliger à être reconnues par l'Office de la naissance et de
l'enfance ou de Kind en Gezin puisque seuls ces organismes leur
octroyaient des subventions.

Pourquoi dès lors créer, en toute fin de législature, un troisième
réseau, disposant d'une inspection et octroyant des subventions ?
Cela figurait certes dans l'accord de gouvernement, mais au
même titre qu'un fatras d'autres choses, et sans plan financier.

1317 Van meet af aan was onze kritiek dat het regeerakkoord niet
becijferd was. Er was geen financieel plan opgesteld om het
verlanglijstje, met daarin voor elk wat wils, te kunnen betalen.
Het resultaat aan het einde van de regeerperiode is dat de
begrotingstekorten nog nooit zo groot zijn geweest. Bovendien

Par ailleurs, une grande partie de l'accord de gouvernement
n'a pas été réalisée, faute de budget ou à cause de difficultés
institutionnelles.
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is een groot deel van het regeerakkoord niet uitgevoerd. Hoewel
we diep in de buidel hebben getast en enorme schulden hebben
gemaakt, bleek onderweg dat er geen geld voor die maatregelen
was of dat het institutioneel te moeilijk was om ze uit te voeren.

De Groenfractie heeft in de commissie toegegeven dat ze druk
op u heeft uitgeoefend, mijnheer Maron, om nog snel deze
regeling, deze belofte uit het regeerakkoord, door het parlement
te duwen. Ik vraag me af of de kwestie wel echt een prioriteit
is, gezien de diepe financiële put waarmee we op het einde
van deze regeerperiode worden geconfronteerd. Andere zaken
waren wellicht relevanter geweest voor de Nederlandstaligen
in Brussel, zoals de verbetering van de Nederlandstalige
dienstverlening in de ziekenhuizen of de vaccinatiecentra. Dat
was evenwel geen prioriteit voor Groen, daarvoor is er geen druk
uitgeoefend.

(De heer Guy Vanhengel, eerste ondervoorzitter, treedt als
voorzitter op)

Groen a admis en commission qu'il avait fait pression sur vous
pour faire rapidement adopter cette promesse de l'accord de
gouvernement. Je me demande si cette question est vraiment
prioritaire, étant donné le gouffre financier dans lequel nous
sommes. De plus, d'autres questions auraient été plus pertinentes
pour les néerlandophones de Bruxelles, comme l'amélioration
des services en néerlandais dans les hôpitaux.

(M. Guy Vanhengel, premier vice-président, prend place au
fauteuil présidentiel)

1321 Wat wel een prioriteit is voor Groen, is de oprichting van een
derde net, de GGC-kinderopvang. U zult allicht antwoorden dat
de taalgemeenschappen daar tot dusver voor instonden, maar
dat er in de kinderopvang tekorten werden vastgesteld, vooral
in bepaalde wijken. Ook ik heb dat vastgesteld, maar wat is
daarvoor de beste oplossing?

De taalgemeenschappen hebben een lange ervaring met de
organisatie van kinderopvang. Ze beschikken daarvoor over
een inspectie, een hele administratie en middelen om te
investeren. Voor zover ik het begrepen heb, hebt u echter
geen contact opgenomen met de taalgemeenschappen om
oplossingen te zoeken op basis van samenwerking tussen de twee
taalgemeenschappen en de GGC. Er was geen enkele poging
tot overleg. U bent de gemeenschappen liever kwijt en verkiest
Brussel als een eiland dat alles zelf doet en dan maar een derde
net in het leven roept.

Daarvoor zult u een inspectiedienst moeten uitbouwen, een
subsidiekader uitwerken, allerlei ambtenaren aanwerven en de
hele santenkraam. Dat brengt me weer bij de kernvraag: met welk
geld denkt u dat te doen? Het initiële advies van de Inspectie van
Financiën over de voorliggende ordonnantie was negatief. Het
was de Inspectie volstrekt onduidelijk met welk geld u die zult
uitvoeren en wat de budgettaire impact zal zijn.

Vous me direz sans doute que des carences ont été constatées
surtout dans certains quartiers. Certes, mais pour les résoudre,
vous n'avez pas cherché à collaborer avec les Communautés
qui ont pourtant une longue expérience dans ce domaine. Elles
disposent en outre d'une inspection, de toute une administration
et de moyens. Vous préférez vous débarrasser des Communautés
et considérer Bruxelles comme une île qui fait tout toute seule.

Pour créer un troisième réseau, vous devrez élaborer un service
d'inspection et un cadre de subvention et recruter. Avec quel
argent comptez-vous le faire ? Je rappelle que cette même
question a incité l'Inspection des finances à remettre un premier
avis négatif sur la présente ordonnance.

1323 Moet ik in herinnering brengen dat de volgende regering dankzij
uw briljante financiële beheer van de voorbije jaren op zoek zal
moeten gaan naar meer dan 1 miljard euro, op een begroting van
6 miljard euro? Is een dergelijk systeem dan een prioriteit? Wilt
u daar geld aan uitgeven?

Er is trouwens nog een reeks andere bevoegdheden waarvoor
bijkomende middelen boven op die 1 miljard euro nodig zullen
zijn. Het gaat dan om uitsluitend Brusselse bevoegdheden, dus de
regering zal niet in de richting van de gemeenschappen kunnen
wijzen en zeggen dat ze hun verantwoordelijkheid moeten nemen

Dois-je vous rappeler que grâce à la brillante gestion financière
de ces dernières années, le prochain gouvernement devra
chercher plus d'un milliard d'euros sur un budget de six milliards
d'euros ? Ce système est-il donc une priorité dans ce cadre ?

En outre, une série d'autres compétences exclusivement
bruxelloises, et pour lesquelles les Communautés ne pourront
pas intervenir, nécessiteront des ressources supplémentaires,
comme le métro ou les dettes de Vivaqua, sans oublier les dettes
colossales des hôpitaux publics.
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voor hun hoofdstad en meer investeren, of samen met het gewest
naar een oplossing moeten zoeken.

De Vlaamse of de Franse Gemeenschap zal u niet komen helpen
met de metro. Het is niet helemaal duidelijk hoe u die wilt
betalen. U hebt de voorbije regeerperiode wel 8 miljard euro
uitgegeven aan mobiliteit, maar met welk resultaat?

Een ander voorbeeld is Vivaqua, dat 1 miljard euro schulden
heeft. Wie gaat die betalen? Dat kunt u evenmin aan de Vlaamse
of de Franse Gemeenschap vragen.

Het volgende wat op ons afkomt, is de schuldenberg van de
openbare ziekenhuizen. Die komt binnenkort boven op die 1
 miljard euro die de regering op een begroting van 6 miljard euro
moet zien te vinden.

Met welk geld wilt u een derde kinderopvangnet uitbouwen? U
zegt dat u hebt overlegd met de Inspectie van Financiën, wat
een haalbaar budgettair kader van 150.000 euro opleverde. Als
ik het goed heb, zullen er in het derde net 48 plaatsen worden
gecreëerd. Daarvoor zult u een volledige inspectie moeten
oprichten, ambtenaren moeten aanwerven en een hele regeling
moeten uitwerken. Is het sop de kool waard? Is het wel een echte
prioriteit?

Avec quel argent voulez-vous développer un troisième réseau
de crèches ? Vous dites vous être concerté avec l'Inspection
des finances, qui a produit un cadre budgétaire acceptable
de 150.000 euros. Est-il vraiment raisonnable de mettre en
place une inspection complète, de recruter des fonctionnaires et
d'élaborer une réglementation pour créer 48 places en crèche ?

1325 U erkent ruiterlijk dat er geen geld is en dat de volgende regering
het maar moet uitzoeken. Ik wens die regering veel succes, al
vermoed ik dat ze het geld niet zal vinden, met dank aan het
budgettaire wanbeheer dat u hebt gevoerd.

Wat de bicommunautaire kinderopvang precies zal inhouden,
weet ik nog altijd niet. Wat wordt het pedagogische project? Zijn
er garanties op tweetaligheid? Het overgrote deel van de huidige
GGC-instellingen is de facto Franstalig. Het Nederlands wordt er
enkel lippendienst bewezen. Als een Nederlandstalige er in zijn
eigen taal wil worden geholpen, krijgt hij als antwoord iets als
"Pour les Flamands la même chose", "Pas u aan en trek uw plan".

(Opmerkingen van mevrouw Van den Brandt, lid van het
Verenigd College)

Met welke centen zult u de 4.000 plaatsen financieren die nodig
zijn?

(Opmerkingen van mevrouw Van den Brandt, lid van het
Verenigd College)

Hebt u overlegd met Vlaanderen voordat u uw derde net
oprichtte? Hebt u de samenwerkingsmogelijkheden bekeken? Ik
heb daar niets over vernomen. Ook aan Vlaamse zijde bleek
niemand op de hoogte van de oprichting van het derde net.

Vous reconnaissez que vous ne disposez pas des fonds
nécessaires, mais je crains que votre mauvaise gestion
budgétaire empêche le prochain gouvernement de les trouver.

En quoi consistera cet accueil bicommunautaire ? Quel sera son
projet pédagogique ? Y aura-t-il des garanties de bilinguisme ?
La grande majorité des institutions actuelles de la Cocom sont
de facto francophones.

(Remarques de Mme Van den Brandt, membre du Collège réuni)

Comment financerez-vous les 4.000 places nécessaires ?

(Remarques de Mme Van den Brandt, membre du Collège réuni)

Pourquoi ne pas vous être concertés avec la Flandre ou avoir
envisagé des collaborations avant de créer ce troisième réseau ?

1331 Op dat vlak verschilt mijn visie inderdaad van de uwe,
collegeleden Van den Brandt en Maron. Ik blijf uitgaan van
Brussel als hoofdstad van de rest van het land, waarbij we samen
met de twee taalgemeenschappen onze verantwoordelijkheid
nemen. Ik zie de GGC niet als een derde gemeenschap die alles

À la différence des membres du Collège réuni, Van den Brandt
et Maron, je continue à considérer Bruxelles comme la capitale
du reste du pays, où les responsabilités sont prises avec les deux
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zelf doet. Volgens ons is het haar rol om de zaken in Brussel
in goede banen te leiden door coördinerend op te treden en de
andere gemeenschappen mee te trekken in een visie voor Brussel
waarbij ieder zijn verantwoordelijkheid neemt.

Collegelid Van den Brandt, u windt zich op en beweert
dat Vlaanderen niet genoeg doet. Opnieuw vraag ik me af
met welke middelen u de kinderopvang zult uitbouwen. De
Vlaamse Gemeenschap geeft immers jaarlijks 1 miljard euro uit
in Brussel. Waar gaat u 1 miljard euro vinden op een totale
Brusselse begroting van 6 miljard euro? Het klopt helemaal niet
dat Vlaanderen zijn verantwoordelijkheid niet neemt voor zijn
hoofdstad, ook al schenkt het misschien onvoldoende aandacht
aan een aantal beleidsdomeinen.

Het Verenigd College daarentegen heeft in geen geval
zijn verantwoordelijkheid genomen om samen met de
gemeenschappen een plan uit te werken. U verkiest opnieuw de
vlucht vooruit door eigen maatregelen te nemen die niet begroot
zijn. Ik houd daarvoor mijn hart al vast.

(Applaus bij de N-VA)

Communautés. La Cocom n'a pas à s'y substituer. Elle a juste un
rôle d'orientation et de coordination.

Mme Van den Brandt reproche à la Flandre de ne pas en faire
assez. N'oubliez pas que la Communauté flamande donne un
milliard d'euros par an à Bruxelles ! La Flandre assume ses
responsabilités pour sa capitale, même si elle n'accorde pas
suffisamment d'attention à certains domaines politiques.

Par contre, le Collège réuni ne les prend pas lorsqu'il omet de
collaborer avec les Communautés. Vous choisissez à nouveau
la fuite en avant en prenant des mesures non budgétisées pour
Bruxelles. Je crains le pire.

(Applaudissements sur les bancs de la N-VA)

1335 De heer Pepijn Kennis (Agora).- De Brusselse
Burgerassemblee had het ook over kinderopvang, omdat ze vindt
dat die ervoor moet zorgen dat iedereen aan het werk kan,
met inbegrip van ouders. Kinderopvang vormt een belangrijke
toegangspoort naar werk, zeker voor wie moeilijke werktijden
heeft. Alleenstaande ouders moeten zich bijvoorbeeld vaak
heel flexibel opstellen tegenover de arbeidsmarkt om aan het
economische leven te kunnen deelnemen en vooral om te kunnen
rondkomen. Meer plaatsen in de kinderopvang zouden die groep
in het bijzonder ten goede komen.

Daar is duidelijk behoefte aan. Uit het onderzoek van de Ligue
des familles blijkt dat er zeker in de arme wijken in de kanaalzone
een groot tekort aan opvangplaatsen is. In Sint-Jans-Molenbeek
zouden slechts 21 op de 100 kinderen en in Anderlecht slechts
18 op de 100 kinderen een plek kunnen krijgen in de beschikbare
crèches.

De Brusselse gemeenten zijn bij de slechtst scorende van heel
België. Het tekort hangt bovendien samen met een tekort aan
personeel. Vaak zijn de plaatsen er wel, maar is er geen
personeel. Hoe minder medewerkers in de kinderopvang, hoe
minder plaatsen er zijn en zo ontstaat er een neerwaartse spiraal.

De Brusselse Burgerassemblee wil maatschappelijk waardevolle
beroepen, zoals dat van kinderverzorger, herwaarderen. Het
tekort aan personeel in de kinderopvang heeft ongetwijfeld
te maken met de onderwaardering van het beroep en de
weinig aantrekkelijke arbeidsvoorwaarden. Dat geldt voor het
Franstalige systeem, maar meer nog voor het Vlaamse systeem.
Daarover hadden we het onlangs in de Raad van de Vlaamse
Gemeenschapscommissie nog.

De ambitie is hier vandaag om een ordonnantie goed te keuren
om de tweetalige kinderopvang in het Brussels Hoofdstedelijk

M. Pepijn Kennis (Agora) (en néerlandais).- L'assemblée
citoyenne bruxelloise (ACB) est convaincue qu'il faut permettre à
chaque citoyen d'accéder à un emploi, en ce compris aux parents
et familles monoparentales. Il faut dès lors prévoir suffisamment
de places d'accueil en crèche.

Les besoins sont criants, principalement dans les quartiers
défavorisés de la zone du canal. Ainsi, les communes
bruxelloises affichent les taux de couverture les plus bas de
Belgique. De plus, le manque de personnel est important dans la
Région, ce qui ne fait qu'aggraver la situation.

L'ACB entend revaloriser les métiers précieux pour notre
société, comme celui d'accueillante en crèche. La pénurie dans
ce secteur s'explique notamment par les conditions de travail peu
attrayantes, surtout du côté néerlandophone.

Le but de l'ordonnance est de subventionner l'accueil bilingue
de la petite enfance à Bruxelles. Mais, vu les montants modestes
en jeu - 150.000 euros -, quel en sera le véritable impact sur le
terrain ?

Je me demande si les parents qui en ont le plus besoin (parents
solos, à faibles revenus, en recherche d'emploi, etc.) auront bel
et bien une place d'accueil pour leur enfant. Avez-vous veillé à
un accueil plus inclusif dans ces structures subsidiées ?

S'agissant des conditions de travail, quelles garanties aura
le personnel de ce secteur ? Où trouverez-vous les effectifs
nécessaires, vu la pénurie actuelle ?
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Gewest te kunnen subsidiëren. De tekst zou ertoe moeten leiden
dat de kinderopvang over meer middelen beschikt om personeel
aan te werven, hopelijk tegen betere arbeidsvoorwaarden en met
inachtneming van de tweetaligheid.

De vraag is echter wat de werkelijke impact zal zijn. De
financiering is beperkt: in het advies van de Inspectie van
Financiën gaat het over amper 150.000 euro. We moeten ons
dan ook afvragen wat de relatie zal zijn tussen het nieuwe
opvangnet en de bestaande netten van de Vlaamse en de Franse
Gemeenschap.

De vraag blijft ook of die kinderopvang daadwerkelijk
toegankelijk zal zijn voor de ouders en kinderen die er het meest
behoefte aan hebben, zoals alleenstaande ouders, ouders met een
laag inkomen, werkzoekenden of werknemers met een flexibel
rooster.

Ik lees dat het de bedoeling is om vooral plaatsen te creëren
waar het aanbod beperkt is. Hoe garandeert u echter dat het echt
om sociale kinderopvang zal gaan, die ervoor kan zorgen dat
de kwetsbaarste ouders hun weg naar de kinderopvang vinden?
Op welke manier krijgen de gesubsidieerde crèches voorwaarden
opgelegd om hun kinderopvang inclusiever te maken? Dat is nog
niet echt duidelijk.

Ook over de arbeidsvoorwaarden hebben we veel vragen. Welke
garanties zijn er dat de werknemers goede arbeidsvoorwaarden
krijgen? Waar hoopt u het nodige personeel voor die eventueel
op te richten crèches te vinden? Er is vandaag immers al een
enorm tekort in de door het Office de la naissance et de l'enfance
en Kind en Gezin erkende crèches.

1337 Als het de bedoeling is om de arbeidsvoorwaarden te verbeteren,
waarom gebeurt dat dan niet in samenwerking met de bestaande
netten? We weten dat Vlaanderen schoorvoetend meegaat,
hoewel er gisteren een rapport verscheen waaruit blijkt dat er
nog heel wat werk aan de winkel is om de arbeidsvoorwaarden
te verbeteren en werknemers aan te trekken en te behouden in
de kinderopvang. Waarom opteert de GGC ervoor om zelf op
te treden in plaats van een ondersteunende rol te spelen? Is het
wel efficiënt om een volledig nieuw net op te richten en nieuwe
plaatsen te creëren als er geen begeleiders zijn?

U zult misschien zeggen dat het om een nieuw systeem gaat, dat
tweetalig moet worden. Dat idee juichen we toe. Jonge kinderen
tweetalig opvoeden in Brussel is de weg naar vooruitgang,
vooral als we de Brusselse identiteit willen versterken. Velen
zijn daarom vragende partij voor tweetalig onderwijs in Brussel.
Daarover zullen we vandaag het debat niet openen, maar ik vraag
me of hoe het Verenigd College de tweetaligheid van de crèches
zal garanderen. Het ontwerp van ordonnantie lijkt daarvoor geen
garanties te bevatten. We kennen echter allemaal de situatie in
de ziekenhuizen. De vraag is of het met de crèches niet dezelfde
kant uit gaat. Als het neerkomt op een verdoken financiering van
een louter Franstalig systeem, is het beter om de initiatieven van
beide gemeenschappen te ondersteunen en te versterken.

Pourquoi ne collaborez-vous pas avec les réseaux existants ?
Vous devriez privilégier l'efficacité.

Vous me répondrez peut-être que ce nouveau système sera
bilingue, ce que nous saluons. C'est pertinent, surtout
dans l'optique du renforcement de l'identité bruxelloise.
Comment comptez-vous garantir le bilinguisme réel de ces
crèches ? Connaîtrons-nous la même situation que dans les
hôpitaux ? Si l'idée est en réalité de soutenir uniquement le
système francophone, autant renforcer les initiatives des deux
Communautés.

Même si, en théorie, votre texte semble répondre aux
propositions de l'ACB, nous nous abstiendrons vu les trop
nombreuses questions qui subsistent.
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Hoewel de ordonnantie op papier tegemoet lijkt te komen aan de
voorstellen van de Brusselse Burgerassemblee, zitten we nog met
veel vragen en hebben we geen duidelijke antwoorden gekregen
op de drie punten die ik naar voren heb gebracht. Wij hebben dan
ook besloten ons te onthouden.

1339 Mevrouw Françoise Schepmans (MR) (in het Frans).-
Degelijke kinderopvang is van onschatbare waarde voor ouders
en kinderen.

Dit ontwerp van ordonnantie is erop gericht de GGC toe te staan
om tweetalige kinderopvang te erkennen en te financieren. De
MR-fractie steunt dit initiatief omdat het zo ook eenvoudiger
wordt om bijkomende opvangplaatsen te scheppen. Daarvan zijn
er immers nog steeds veel te weinig in Brussel.

Daarom betreur ik dat de nieuwe erkenningen beperkt worden
tot zones waar de tekorten aan opvang het grootst zijn. De vraag
blijft immers hoog in het hele gewest.

Het is nog verontrustender dat er voor 2024 geen budget wordt
uitgetrokken voor deze maatregel. De volgende regering zal er
dus pas mee aan de slag kunnen in 2025.

Daarom zal de MR-fractie zich onthouden bij de stemming.

(Applaus bij de MR)

Mme Françoise Schepmans (MR).- L'importance de l'accueil
de la petite enfance à Bruxelles ne peut être sous-estimée. La
qualité des services de garde d'enfants permet non seulement à
de nombreux parents de mieux concilier vie professionnelle et
vie familiale, mais contribue également au développement sain
et équilibré des jeunes enfants.

Ce projet d'ordonnance vise à compléter celui de 2017 en
autorisant la Cocom à accorder des agréments aux milieux
d'accueil bilingues et établit les bases légales nécessaires pour le
financement de ces structures.

Comme je l'ai mentionné en commission, nous saluons
cette initiative, car elle simplifie également les démarches
administratives, afin d'encourager la création de nouvelles
places. Or, le manque de places en Région bruxelloise reste
important. Ainsi, près de 39 % des parents n'auraient pas pu
trouver une place en crèche au moment voulu.

Malgré cette réalité, Monsieur le Membre du Collège réuni, je
constate avec regret que vous restreignez l'octroi d'agréments aux
établissements situés dans les zones non encore couvertes. Bien
que je comprenne la nécessité de répondre aux besoins des zones
déficitaires, cette limitation pénalise les communes qui disposent
déjà d'une meilleure couverture, alors que la demande demeure
pressante sur l'ensemble du territoire bruxellois.

Le constat qu'aucun budget n'est prévu pour l'année en
cours et que les perspectives budgétaires futures demeurent
incertaines est plus préoccupant encore. Vous laissez au prochain
gouvernement le soin de traiter la question, la mise en œuvre
n'étant pas envisagée avant 2025.

Dans ce contexte, vous comprendrez la déception de mon groupe
et sa décision de s'abstenir lors du vote.

(Applaudissements sur les bancs du MR)

1343 Mevrouw Bianca Debaets (cd&v).- Dit thema is belangrijk
genoeg om even het woord te nemen. Het klopt dat de regeling
tijdens de vorige regeerperiode al is goedgekeurd, maar dat
gebeurde louter om te voorkomen dat er nog kinderdagverblijven
zonder vergunning open zouden gaan. Het was absoluut nooit
de bedoeling om een extra net met een eigen programma,
subsidiëring, inspectie en administratie te organiseren.

Zo kom ik bij het belangrijkste argument waarom zo'n derde
net geen goed idee is: u hebt er de middelen niet voor. De
parlementsleden van de N-VA wijzen daar terecht op. Het is
niet overdreven om te zeggen dat Brussel aan de rand van het
faillissement staat. De cijfers kleuren dieprood. Als ik het me

Mme Bianca Debaets (cd&v) (en néerlandais).- J'interviens
dans le débat vu l'importance du sujet. Précisons qu'il n'a jamais
été prévu de mettre sur pied un nouveau réseau doté d'un
programme, d'un subventionnement et d'une inspection propres,
ni d'en organiser l'administration.

Soyons clairs, le Collège réuni n'a absolument pas les moyens de
ce genre d'initiative vu le lourd endettement de la Région, ainsi
que la N-VA l'a aussi souligné. Un bon gestionnaire, responsable
et prudent, ne doit pas vivre au-dessus de ses moyens. Or,
l'exécutif persiste à jeter l'argent qu'il n'a pas par les fenêtres,
qui plus est pour un projet inutile.
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goed herinner, bedraagt het aandeel van de GGC in de tekorten
ongeveer 20%.

Een goede huisvader zet in zulke omstandigheden de tering naar
de nering. Je geeft geen geld uit dat je niet hebt. Bijna iedereen
hier is met dat principe opgegroeid, behalve dan de mensen die
hier voor mij zitten. Zij vinden het nodig om geld te blijven
verkwanselen voor iets wat volkomen overbodig is.

Dan is er het taalaspect. U weet zeer goed dat er niet is gekozen
voor het strengste systeem van de gemeenschappen. Integendeel,
de keuze viel op het systeem van de GGC-rusthuizen. Weet u
wat dat betekent, collega's? Ik begrijp dat het allemaal nogal
technisch lijkt, maar het betekent in feite dat het volstaat om
het reglement in het Frans en het Nederlands uit te hangen en
daarmee is de kous af.

J'en arrive à l'aspect linguistique. Le bilinguisme ne sera que de
façade puisqu'il suffira aux crèches, par exemple, d'afficher leur
règlement en français et en néerlandais.

1345 Voorts gelden er geen vereisten voor de talenkennis van het
personeel. Dat wordt blijkbaar niet nodig geacht. Er is geen
enkele garantie op Nederlandstalige dienstverlening. Misschien
vinden sommige Franstaligen dat niet zo erg, maar er bestaat dus
ook geen enkele garantie op een correcte dienstverlening in het
Frans. Die kinderdagverblijven kunnen evengoed gerund worden
in het Roemeens, Lingala of Engels.

Ondertussen gingen deze week nog alle alarmbellen af over
schooluitval en het verband met taalachterstand. De cijfers zijn
alarmerend en het is bekend dat schooluitval in grote mate
te wijten is aan taalachterstand, zeker in een grootstedelijke
context. Alle onderwijsexperts en pedagogen zeggen dat de
continuïteit van het taalgebruik behouden moet blijven vanaf de
eerste dagen van het kind tot het moment dat het hopelijk ooit
afstudeert. Dat geldt voor alle talen, maar zeker ook voor het
Nederlands. U houdt daar echter allemaal geen rekening mee
en vindt het blijkbaar niet erg om nog wat meer voortijdige
uitstroom te veroorzaken en zo nog wat meer jongeren op de
arbeidsmarkt te brengen die geen van de landstalen correct
beheersen. Uiteindelijk dikt u daarmee de werkloosheid nog wat
meer aan. Dat is toch allemaal zeer vreemd.

Mochten er nog mensen zijn die geloven dat de bicommunautaire
instellingen van de GGC behoorlijk tweetalig zijn, dan nodig ik
hen uit om zich eens aan te melden in het Sint-Pietersziekenhuis,
het Jules Bordet Instituut of waar dan ook. U kunt daar
ongetwijfeld in veel talen terecht, en dat vind ik goed. Hoe meer
mensen geholpen kunnen worden in hun moedertaal, hoe beter.
Ik hoop alleen maar dat dat ook nog mogelijk blijft in het Frans
en het Nederlands, maar ik weet dat dat niet het geval is. Ik kan
genoeg getuigenissen aandragen, mocht u mij niet geloven.

Voorts vind ik het heel vreemd dat sommige partijen, zoals
Groen en Vooruit, altijd pleiten voor meer uniformisering.
Overbodige instellingen zouden afgeschaft worden en er zouden
fusies doorgevoerd worden, maar daar is allemaal niets van
terechtgekomen. U bent zo eerlijk om dat toe te geven, mijnheer
de voorzitter, waarvoor dank.

En outre, il n'existe aucune exigence concernant la connaissance
des langues par le personnel. Qu'en est-il d'un service en
néerlandais ? Et même en français correct. En effet, d'autres
langues pourraient même être employées...

Je ne comprends pas vos motivations. En effet, il a beaucoup
été question cette semaine du décrochage scolaire, phénomène
inquiétant, surtout causé par un manque de maîtrise de la langue
d'enseignement. Il est dès lors incompréhensible que vous ne
misiez pas sur une exposition, dès le plus jeune âge, au français
et au néerlandais, au risque d'encore augmenter le nombre de
jeunes quittant prématurément l'école et venant grossir les rangs
des chômeurs bruxellois.

Certaines personnes croient peut-être que les institutions
bicommunautaires sont véritablement bilingues. Je leur
conseille de se rendre dans un hôpital bruxellois. Certes, le
personnel essaiera de les aider dans un maximum de langues, et
c'est très bien, mais le minimum est quand même de garantir un
service de qualité en français et en néerlandais, ce qui est loin
d'être le cas dans la langue de Vondel.

De plus, je suis étonnée que certains partis, comme Groen et
Vooruit, plaident sans cesse pour plus d'uniformisation, mais
n'agissent pas.
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1347 Er zou werk worden gemaakt van een stroomlijning. Nu stellen
we echter vast dat u dat allemaal loslaat, meer zelfs: u wilt een
compleet overbodig derde net in het leven roepen, naast dat van
de Vlaamse Gemeenschap en het Office de la naissance et de
l'enfance. Alsof het voor de ouders nog niet verwarrend genoeg
is!

U moet niet komen aanzetten met het argument dat er te weinig
plaatsen zijn in de kinderopvang. Dat klopt weliswaar, maar niet
alleen de Vlaamse Gemeenschap moet extra plaatsen creëren.
Kunt u mij de cijfers voorleggen van wat de Franse Gemeenschap
in Brussel gerealiseerd heeft? Daar hoor ik nooit iemand over, er
wordt altijd alleen maar naar Vlaanderen gewezen. De Vlaamse
Gemeenschap neemt trouwens wel haar verantwoordelijkheid
op. Er moet wel degelijk meer gebeuren, maar de bomen groeien
niet tot in de hemel.

De samenwerkingscommissie, met Vlaams minister van Gezin
Crevits, kwam tot de conclusie dat samenwerking nodig is en dat
er keuzes moeten worden gemaakt. Die 48 extra plaatsjes zullen
echter het verschil niet maken.

De Vlaamse partijen in de regering en in het Verenigd College,
namelijk Groen, Open Vld en Vooruit.brussels, stemmen in
met die louter Franstalige agenda. Is het dan uiteindelijk
om hetzelfde te doen als bij de rusthuizen van de Franse
Gemeenschapscommissie, die bij de GGC werden ondergebracht
om zich ervan af te maken? Is dat soms het achterliggende idee?

Mevrouw Van den Brandt, is het de bedoeling om de band met
de gemeenschappen definitief door te knippen? Dus ook met de
VGC, die u nog altijd vertegenwoordigt? Die instelling wordt zo
ook overbodig. Nu weten we wel dat u ze wilt afschaffen, dat
hebt u eerder al gezegd. Dat geldt trouwens voor de drie partijen
die ik al vernoemde. U toont dat nu eens te meer aan. De maskers
vallen steeds meer af. U begrijpt evenwel dat u in mij en in cd&v
daarvoor geen bondgenoot zult vinden.

(Applaus bij de N-VA)

Pire encore, vous voulez créer un troisième réseau superflu,
comme si le paysage bruxellois n'était déjà pas assez compliqué
pour les parents !

Certes, il manque de places d'accueil, mais la Communauté
flamande n'est pas la seule à devoir agir. Qu'a fait la
Communauté française à Bruxelles ? Il n'en est jamais question.
La Communauté flamande, elle, prend ses responsabilités, même
s'il reste des efforts à fournir.

Les partis flamands de la majorité, Groen, l'Open Vld et
Vooruit.brussels, se plient à cette volonté francophone. Dans
quel but ?

Madame Van den Brandt, comptez-vous couper définitivement le
lien avec les Communautés, donc aussi avec la VGC que vous
êtes censée représenter ? Une fois de plus, vous démontrez votre
volonté de supprimer cette instance : les masques tombent. Le
cd&v ne vous soutiendra pas dans cette entreprise.

(Applaudissements sur les bancs de la N-VA)

1351 Mevrouw Els Rochette (Vooruit.brussels).- Het ontwerp van
ordonnantie biedt een antwoord op de dringende noodzaak om
het tekort aan kinderopvang in Brussel aan te pakken. De cijfers
zijn alarmerend. Voor elke 100 kinderen in het gewest zijn er
slechts 26 opvangplaatsen beschikbaar. Het tekort is meer dan
een statistiek. Het is een realiteit die de kansen van kinderen
op een goede start in het leven beperkt, maar die ook ouders,
en vooral vrouwen, dwingt thuis te blijven om voor hun kind te
zorgen in plaats van een carrière uit te bouwen.

In het ontwerp van ordonnantie wil het Verenigd College het
probleem aanpakken door de samenwerking tussen administratie
en kinderopvangorganisatoren te versterken. Dat is cruciaal om
ons gezamenlijke doel te realiseren, waar volgens mij iedereen
achter staat, namelijk een aanbod van voldoende kwaliteitsvolle
kinderopvangplaatsen. Die nieuwe plaatsen zullen er komen
in de wijken waar de nood het hoogst is. Elk Brussels kind,
ongeacht de wijk waarvan het afkomstig is, heeft recht op een

Mme Els Rochette (Vooruit.brussels) (en néerlandais).- Le
projet d'ordonnance répond à la nécessité de remédier d’urgence
à la pénurie de milieux d’accueil pour enfants à Bruxelles :
pour 100 enfants, seules 26 places sont disponibles. Cette réalité
limite les chances des enfants de prendre un bon départ dans la
vie et oblige les parents, surtout les femmes, à rester à la maison
plutôt que de poursuivre une carrière.

Le Collège réuni entend s'attaquer au problème en renforçant
la coopération entre l'administration et les organisateurs de
milieux d’accueil, et en créant de nouvelles places dans les
quartiers où les besoins sont les plus importants. Vu la diversité
à Bruxelles, l’ordonnance permet aussi de subventionner les
crèches multilingues.

Toutefois, nous devons veiller à ce que l'introduction d'un
nouvel acteur ne conduise pas à une fragmentation. Le rôle
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plaats in de kinderopvang. Het ontwerp van ordonnantie biedt
daarop een rechtstreeks antwoord.

Het ontwerp van ordonnantie maakt het ook mogelijk
om meertalige kinderopvangcentra te subsidiëren, waardoor
kwaliteitsvolle opvang toegankelijk wordt voor elk Brussels
gezin, of dat nu Nederlands-, Frans- of tweetalig is. In ons
meertalige en superdiverse gewest is dat niet meer dan normaal.

We moeten echter opletten dat de introductie van een
nieuwe speler in de kinderopvang niet tot versnippering
leidt. De coördinerende rol van de GGC, in afstemming
met de andere gemeenschappen, is daarom essentieel. We
moeten prioritair investeren in kinderopvang, want het gaat
letterlijk over de toekomst van het gewest. Brussel moet zijn
verantwoordelijkheid nemen en zijn bevoegdheden uitoefenen,
met een sterke garantie voor de Nederlandse taal.

Ik begrijp de bezorgdheid dat het Nederlandstalige aanbod
in gevaar komt wanneer bevoegdheden naar de GGC worden
overgeheveld. Dat mag echter geen rem op de politieke innovatie
zetten. Als er duidelijke afspraken en garanties komen in verband
met de Nederlandse taal en het behoud ervan in Brussel, vinden
we het geen probleem om de ordonnantie volmondig te steunen.
Ze vult immers de leegte op die de andere gemeenschappen in
Brussel laten bestaan inzake kinderopvang.

de coordination de la Cocom, en concertation avec les autres
Communautés, est donc essentiel.

Je comprends la crainte que l'offre néerlandophone soit mise
en péril par le transfert de compétences à la Cocom, mais cela
ne doit pas freiner l'innovation politique. Ainsi, s'il existe des
garanties claires à cet égard, nous n'avons aucun problème à
soutenir cette ordonnance qui comble le vide existant.

1353 Mevrouw Farida Tahar (Ecolo) (in het Frans).- Laten we niet
vergeten dat de Brusselse kinderopvang met plaatsgebrek kampt.
Daarom is het positief dat er nieuwe onthaalstructuur wordt
erkend en dat de administratie wordt versoepeld.

Mijnheer Verstraeten, deze maatregelen moeten inderdaad
worden gefinancierd, maar dat geldt voor alle beleidsthema's.

Mme Farida Tahar (Ecolo).- Je constate que notre débat
s'écarte de l'objet de ce projet d'ordonnance, à savoir
l'agrément des structures d'accueil bilingues et, bien entendu, le
renforcement de l'usage des deux langues régionales. Je rappelle
qu'en Région bruxelloise, il y a une pénurie de places dans les
structures d'accueil de la petite enfance.

Monsieur Verstraeten, il est exact que de telles mesures exigent
des moyens financiers, mais cela vaut pour toutes les politiques.
Nous pouvons nous réjouir de voter un projet d'ordonnance qui
vise à agréer des milieux d'accueil et, surtout, à assouplir les
règles et les démarches administratives pour susciter la création
de nouvelles places.

Je souhaite donc que nous en revenions à l'essence même du
présent texte, que les écologistes soutiendront.

1355 De heer Alain Maron, lid van het Verenigd College (in het
Frans).- Laten we hier geen communautair debat van maken. De
voorliggende tekst is het sluitstuk van een initiatief van de vorige
regering, dat ervoor zorgt dat kinderopvang niet alleen door de
GGC kan worden erkend, maar ook gesubsidieerd. Daarnaast
worden een aantal administratieve aspecten versoepeld.

Mevrouw Schepmans, er zal voorrang worden gegeven aan
volkswijken met een tekort aan kinderopvang. Ik sluit niet uit
dat er nadien ook elders in het gewest door de GGC erkende
kinderopvang komt.

De virulente betogen van de Nederlandse parlementsleden
verbazen me. Laten we niet vergeten dat het Brussels Gewest

M. Alain Maron, membre du Collège réuni.- Nous avons
déjà débattu de ce dossier en commission. Le débat n'est pas
institutionnel, ou en tout cas, il ne devrait pas l'être. Le texte dont
il est question ici vise à compléter un travail entamé au cours
de la législature précédente : il était déjà possible d'agréer des
crèches en Cocom, mais sans subvention. Je suis donc surpris
que Les Engagés s'étonnent du fait qu'aucune crèche n'ait été
agréée, puisque aucun moyen financier ne pouvait être débloqué.
Ce premier texte n'a donc servi quasiment à rien et ce n'est pas
une surprise.

Le texte dont nous parlons aujourd'hui est complété par la
possibilité de subventionnement de ces crèches, mais aussi par un
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dankzij het Crècheplan van voormalig minister-president
Picqué de bouw van infrastructuur voor kinderopvang heeft
gefinancierd. Ook de VGC heeft daarvan geprofiteerd.

certain nombre de dispositions administratives visant à faciliter
leur travail.

Madame Schepmans, nous avons décidé qu'en cas d'agrément
de crèche en Cocom, la priorité serait donnée à des zones où le
taux de couverture de crèches subventionnées est faible, c'est-
à-dire des communes ou quartiers populaires. Nous assumons
pleinement cette orientation politique qui n'empêche pas, qu'à
terme, il puisse y avoir des agréments de crèches en Cocom dans
tous les quartiers de Bruxelles.

J'entends les propos virulents tenus par des députés
néerlandophones. Je m'en étonne. D'abord, pour ce qui est des
infrastructures, n'oublions pas que la Région bruxelloise est le
moteur de construction de nouvelles crèches. La VGC, comme
la Cocom, a bénéficié des moyens dégagés dans le cadre du
plan crèche régional lancé par M. Picqué pour développer des
infrastructures.

1357 Dankzij dat gewestelijke crècheplan kunnen de Franse
Gemeenschapscommissie, de VGC en weldra dus ook de
GGC in infrastructuur voor kinderopvang investeren. Ook
het gewestelijke beleid inzake stadsrenovatie en het Europees
Fonds voor Regionale Ontwikkeling bewijzen daarvoor hun nut.
Alleenstaande moeders vormen onze belangrijkste doelgroep.

Dit beleid verdient wat meer steun van de Nederlandstalige
parlementsleden, die zich bovendien wat bescheidener zouden
mogen opstellen. Heeft het wanbeleid inzake Vlaamse
kinderopvang immers niet tot het ontslag van de bevoegde
minister geleid? De kwaliteit van de kinderopvang van Kind en
Gezin is slechter dan die van het Office de la naissance et de
l'enfance.

Gezien het plaatsgebrek in de Brusselse kinderopvang hebben
de Vlaamse Gemeenschap en de VGC 400 extra plaatsen
aangekondigd, terwijl de Federatie Wallonië-Brussel er 2.000
zal creëren. Het is een goede zaak dat het Brussels Geest veelal
de infrastructuur heeft gefinancierd.

Grâce à ce plan crèches régional, qui avait été attaqué par la
Flandre en son temps, des moyens substantiels existent pour que
la Cocof et la VGC puissent investir dans des infrastructures de
crèches. Par ailleurs, la Région elle-même continue à être un
moteur direct via les politiques de rénovation urbaine, le Fonds
européen de développement régional, etc.

Il s'agit d'offrir des solutions aux parents, qui sont insuffisantes
actuellement, et singulièrement pour les femmes seules avec
enfant. C'est difficile, compliqué de trouver une place d'accueil.
Donc, la Région s'efforce d'offrir de plus en plus de solutions de
places d'accueil en crèche.

Je pense que, du côté néerlandophone, il devrait y avoir un
peu plus de soutien à cette politique et aussi d'humilité - qui
semble vous faire un petit peu défaut. Il n'y a aucune raison
de se réjouir de la politique mise en place par la Flandre. La
mauvaise gestion flamande du dossier de l'accueil de la petite
enfance sur l'ensemble du territoire flamand a même créé une
crise gouvernementale, et a mené à la démission d'un ministre.
Le niveau qualitatif est insuffisant. Il est plus mauvais dans les
crèches agréées par Kind en Gezin que dans celles agréées par
l'Office de la naissance et de l'enfance et qui le seront dans le
cadre de la Cocom. Cela a mené à des drames et des difficultés.

Le nombre de places est insuffisant. Certes, la Communauté
flamande et la VGC ont annoncé 400 nouvelles places. Du côté
francophone, plus de 2.000 sont prévues. Je m'en réjouis, et je
tiens à signaler que, bien souvent, ces places sont ouvertes dans
des infrastructures financées par la Région, même si l'argent a
transité par la VGC et par la Cocom. Je suis content que les
Communautés utilisent ces nouvelles infrastructures, que l'argent
régional puisse être utilisé et que les Communautés les agréent
par la suite.

1359 Er gaan ook middelen van het Brussels Gewest naar contractuele
personeelsleden in de sector van de kinderopvang.

Je tiens également à dire que la Région finance des agents
contractuels subventionnés en complément.
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Ik ben blij dat een ruime meerderheid van de commissieleden de
tekst heeft gesteund. Samen moeten we ons inzetten voor meer
plaatsen in de Brusselse kinderopvang.

Je me réjouis du soutien d'une large majorité en commission, et
de celui d'une partie de l'opposition sur le fond, même si celui-
ci s'accompagne de nuances ou de critiques sur la forme du texte
que nous portons.

C'est tous ensemble que nous devons réussir à améliorer le taux
de couverture et à offrir de plus en plus de places d'accueil
de la petite enfance, parce que c'est un élément essentiel dans
l'émancipation et l'éducation des enfants, et l'émancipation des
femmes, des hommes et des parents en général.

1361 (De heer Rachid Madrane, voorzitter, treedt opnieuw als
voorzitter op)

(M. Rachid Madrane, président, reprend place au fauteuil
présidentiel)

1361 De heer Gilles Verstraeten (N-VA).- Het is altijd interessant om
lessen in nederigheid te krijgen van wie volgens mij zo'n beetje
het minst nederige lid van de Brusselse regering is. Mijnheer
Maron, misschien kunt u zich wat nederiger opstellen over
de zaken waarvoor u bevoegd bent, in plaats van een andere
gemeenschap de les te spellen.

Waar anderen falen, zult u het oplossen. Veel geluk daarmee,
maar dan moet u mij wel vertellen met welke centen u dat wilt
doen en dat kunt u niet, want door uw wanbeheer is er geen geld!
Misschien moet u wat meer nederigheid aan de dag leggen over
de enorme schuldenlast waarmee u Brussel opzadelt.

Ongeacht hoe de volgende regering is samengesteld, u
veroordeelt haar tot de bedelstaf. De nieuwe regering zal de
Brusselaar mogen uitleggen dat er geen geld meer is, en
niet alleen om nieuwe kinderdagverblijven te openen. Dat is
de puinhoop die u achterlaat en die de volgende regering
moet opruimen. U verwijt de Vlaamse Gemeenschap dat haar
kinderopvang een grote ramp is en dat ze zich nederiger zou
moeten opstellen, maar er is op zijn minst kinderopvang. Het is
ook een vreemde houding om te zeggen dat u in samenwerking
gelooft en dat we er alleen samen uit zullen raken, om vervolgens
de tegenpartij te verwijten dat ze er niets van terechtbrengt.
Daarmee creëert u vast bereidheid tot samenwerking bij de
Vlaamse regering!

M. Gilles Verstraeten (N-VA) (en néerlandais).- Là où les
autres échouent, vous allez arranger les choses ! Il faudra alors
me dire avec quel argent, car à cause de votre mauvaise gestion,
il n'y en a plus. Peut-être devriez-vous faire preuve d'un peu plus
d'humilité face à l'énorme dette qui pèse sur Bruxelles.

Quelle que soit la composition du prochain gouvernement,
vous le condamnez à la mendicité. Au moins en Communauté
flamande y a-t-il des crèches. En outre, ce n’est pas en
accusant le gouvernement flamand de ne rien faire que vous
l’encouragerez à coopérer.

1363 U rakelt het cigogne 3-plan op. Daar valt alvast meer voor te
zeggen. Maar opnieuw is de vraag: met welk geld? Er valt met
betrekking tot de begroting nog iets voor te zeggen dat het
gewest via het cigogneplan probeert om in samenwerking met
de gemeenschappen middelen vrij te maken om de infrastructuur
te bouwen, ook al werd die aanpak indertijd opgevat als
een bevoegdheidsoverschrijding. Het gewest financiert immers
enkel een deel van de infrastructuur, terwijl de subsidiëring en
het personeel nog altijd bij de gemeenschappen zitten.

Vandaag zegt u dat u die aanpak niet wilt voortzetten en
dat de GGC de opvang volledig zelf wil organiseren, zonder
samenwerking meer met de gemeenschappen, en zeker niet met
de Vlaamse Gemeenschap, want de kinderopvang daar lijkt
blijkbaar toch nergens naar. Welnu, dan moet u er wel bij zeggen
met welk geld u dat zult doen. U hebt geen antwoord op die
vraag gegeven omdat u dat geld niet hebt. In de commissie hebt u

Vous voulez raviver le plan cigogne 3 et que la Cocom organise
l'accueil des enfants de manière entièrement autonome, sans plus
de coopération avec les Communautés, et certainement pas avec
la Communauté flamande, car les milieux d’accueil de la petite
enfance y seraient déplorables.

Avec quels moyens allez-vous le faire  ? Vous n'avez pas répondu
à cette question parce que vous n'avez pas cet argent. Vous avez
dit en commission que le prochain gouvernement devra trouver
les fonds nécessaires. Je me demande où il ira les chercher !
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gezegd dat de volgende regering de nodige middelen zal moeten
zoeken. Ik vraag me af waar ze die kan vinden.

1363 De voorzitter.-  De algemene bespreking is gesloten. M. le président.-  La discussion générale est close.

1365 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

1365 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen. M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles.

1365 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d’observation ?

Adopté.

1365 Artikelen 2 tot 21

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen later stemmen over het geheel van het ontwerp van
ordonnantie.

Articles 2 à 21

Pas d’observation ?

Adoptés.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons tout à l’heure au vote nominatif sur l’ensemble
du projet d’ordonnance.

1367 ONTWERP VAN ORDONNANTIE TOT
WIJZIGING VAN DE ORDONNANTIE

VAN 4 APRIL 2019 BETREFFENDE HET
ELEKTRONISCH UITWISSELINGSPLATFORM

VOOR GEZONDHEIDSGEGEVENS

PROJET D’ORDONNANCE MODIFIANT
L'ORDONNANCE DU 4 AVRIL 2019 PORTANT

SUR LA PLATEFORME D’ÉCHANGE
ÉLECTRONIQUE DES DONNÉES DE SANTÉ

1367 (NRS. B-186/1 EN 2 – 2023/2024) (NOS B-186/1 ET 2 – 2023/2024)

1369 Algemene bespreking Discussion générale

1369 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend.

Mevrouw Delphine Chabbert, rapporteur, verwijst naar het
schriftelijk verslag.

De algemene bespreking is gesloten.

M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

Mme Delphine Chabbert, rapporteuse, se réfère au rapport écrit.

La discussion générale est close.

1373 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

1373 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen. M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles.

1373 Artikel 1

Geen bezwaar?

Aangenomen.

Article 1er

Pas d’observation ?

Adopté.
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1373 Artikelen 2 tot 5

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen later stemmen over het geheel van het ontwerp van
ordonnantie.

Articles 2 à 5

Pas d’observation ?

Adoptés.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons tout à l’heure au vote nominatif sur l’ensemble
du projet d’ordonnance.

1375 ONTWERP VAN ORDONNANTIE
HOUDENDE INSTEMMING MET HET
SAMENWERKINGSAKKOORD VAN 8

FEBRUARI 2024 TUSSEN DE FEDERALE
STAAT, DE VLAAMSE GEMEENSCHAP, DE

FRANSE GEMEENSCHAP, DE DUITSTALIGE
GEMEENSCHAP, DE GEMEENSCHAPPELIJKE

GEMEENSCHAPSCOMMISSIE, HET WAALS GEWEST
EN DE FRANSE GEMEENSCHAPSCOMMISSIE

STREKKENDE TOT WIJZIGING VAN HET
SAMENWERKINGSAKKOORD VAN 14 JULI

2021 TUSSEN DE FEDERALE STAAT, DE
VLAAMSE GEMEENSCHAP, DE FRANSE

GEMEENSCHAP, DE DUITSTALIGE
GEMEENSCHAP, DE GEMEENSCHAPPELIJKE

GEMEENSCHAPSCOMMISSIE, HET WAALS GEWEST
EN DE FRANSE GEMEENSCHAPSCOMMISSIE

BETREFFENDE DE VERWERKING VAN GEGEVENS
MET BETREKKING TOT HET DIGITAAL EU-

COVID-CERTIFICAAT, HET COVID SAFE
TICKET, HET PLF EN DE VERWERKING VAN

PERSOONSGEGEVENS VAN IN HET BUITENLAND
WONENDE OF VERBLIJVENDE WERKNEMERS

EN ZELFSTANDIGEN DIE ACTIVITEITEN
UITVOEREN IN BELGIË, ZOALS GEWIJZIGD

DOOR DE SAMENWERKINGSAKKOORDEN VAN
27 SEPTEMBER 2021 EN VAN 28 OKTOBER 2021

PROJET D’ORDONNANCE PORTANT ASSENTIMENT
À L’ACCORD DE COOPÉRATION DU 8 FÉVRIER

2024 ENTRE L’ÉTAT FÉDÉRAL, LA COMMUNAUTÉ
FLAMANDE, LA COMMUNAUTÉ FRANÇAISE,

LA COMMUNAUTÉ GERMANOPHONE, LA
COMMISSION COMMUNAUTAIRE COMMUNE,
LA RÉGION WALLONNE ET LA COMMISSION
COMMUNAUTAIRE FRANÇAISE VISANT À LA

MODIFICATION DE L’ACCORD DE COOPÉRATION
DU 14 JUILLET 2021 ENTRE L'ÉTAT FÉDÉRAL, LA
COMMUNAUTÉ FLAMANDE, LA COMMUNAUTÉ

FRANÇAISE, LA COMMUNAUTÉ GERMANOPHONE,
LA COMMISSION COMMUNAUTAIRE COMMUNE,

LA RÉGION WALLONNE ET LA COMMISSION
COMMUNAUTAIRE FRANÇAISE CONCERNANT

LE TRAITEMENT DES DONNÉES LIÉES AU
CERTIFICAT COVID NUMÉRIQUE DE L'UE
ET AU COVID SAFE TICKET, LE PLF ET LE

TRAITEMENT DES DONNÉES À CARACTÈRE
PERSONNEL DES TRAVAILLEURS SALARIÉS ET
DES TRAVAILLEURS INDÉPENDANTS VIVANT

OU RÉSIDANT À L'ÉTRANGER QUI EFFECTUENT
DES ACTIVITÉS EN BELGIQUE, TEL QUE

MODIFIÉ PAR LES ACCORDS DE COOPÉRATION
DU 27 SEPTEMBRE 2021 ET 28 OCTOBRE 2021

1375 (NRS. B-187/1 EN 2 – 2023/2024) (NOS B-187/1 ET 2 – 2023/2024)

1377 Algemene bespreking Discussion générale

1377 De voorzitter.-  De algemene bespreking is geopend.

De heer Kalvin Soiresse Njall, rapporteur, verwijst naar het
schriftelijk verslag.

De algemene bespreking is gesloten.

M. le président.-  La discussion générale est ouverte.

M. Kalvin Soiresse Njall, rapporteur, se réfère au rapport écrit.

La discussion générale est close.

1381 Artikelsgewijze bespreking Discussion des articles

1381 De voorzitter.-  Wij gaan over tot de bespreking van de artikelen. M. le président.-  Nous passons à la discussion des articles.

1381 Artikel 1 Article 1er
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Geen bezwaar?

Aangenomen.

Pas d’observation ?

Adopté.

1381 Artikel 2

Geen bezwaar?

Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is gesloten.

Wij zullen later stemmen over het geheel van het ontwerp van
ordonnantie.

Article 2

Pas d’observation ?

Adopté.

La discussion des articles est close.

Nous procéderons tout à l’heure au vote nominatif sur l’ensemble
du projet d’ordonnance.

1383 MONDELINGE VRAGEN QUESTION ORALES

1385 De voorzitter.-  Aangezien de mondelinge vragen op de agenda
schriftelijk werden beantwoord, worden ze van de agenda
gehaald.

M. le président.-  Étant donné que les questions orales inscrites
à l'ordre du jour ont reçu réponse écrite, elle sont dès lors retirées
de l'ordre du jour.

1387 - De Verenigde Vergadering wordt geschorst om 12.19 uur. - La séance plénière de l'Assemblée réunie est suspendue à
12h19.

2521 - De Verenigde Vergadering wordt hervat om 13.15 uur. - La séance plénière de l'Assemblée réunie est reprise à 13h15.

2523 NAAMSTEMMINGEN VOTES NOMINATIFS

2525 B-185 B-185

2525 Ontwerp van ordonnantie tot wijziging van de ordonnantie
van 23 maart 2017 houdende de organisatie van kinderopvang

UITSLAG VAN DE STEMMING 1

76 aanwezig

34 ja in de Franse taalgroep

7 ja in de Nederlandse taalgroep

6 neen in de Franse taalgroep

4 neen in de Nederlandse taalgroep

25 onthoudingen

Projet d'ordonnance modifiant l’ordonnance du 23 mars
2017 portant organisation des milieux d'accueil pour enfants

RÉSULTAT DU VOTE 1

76 présents

34 oui dans le groupe linguistique français

7 oui dans le groupe linguistique néerlandais

6 non dans le groupe linguistique français

4 non dans le groupe linguistique néerlandais

25 abstentions

2525 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt de Verenigde Vergadering het
ontwerp van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan het
Verenigd College worden voorgelegd.

M. le président.-  En conséquence, l’Assemblée réunie adopte
le projet d’ordonnance qui sera soumis à la sanction du Collège
réuni.

2527 B-186 B-186
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2527 Ontwerp van ordonnantie tot wijziging van de
ordonnantie van 4 april 2019 betreffende het elektronisch

uitwisselingsplatform voor gezondheidsgegevens

UITSLAG VAN DE STEMMING 2

76 aanwezig

62 ja in de Franse taalgroep

13 ja in de Nederlandse taalgroep

1 onthouding

Projet d'ordonnance modifiant l’ordonnance
du 4 avril 2019 portant sur la plateforme

d’échange électronique des données de santé

RÉSULTAT DU VOTE 2

76 présents

62 oui dans le groupe linguistique français

13 oui dans le groupe linguistique néerlandais

1 abstention

2527 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt de Verenigde Vergadering het
ontwerp van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan het
Verenigd College worden voorgelegd.

M. le président..-- En conséquence, l’Assemblée réunie adopte
le projet d’ordonnance qui sera soumis à la sanction du Collège
réuni.

2529 B-187 B-187

2529 Ontwerp van ordonnantie houdende instemming
met het samenwerkingsakkoord van 8 februari 2024

tussen de federale staat, de Vlaamse Gemeenschap, de
Franse Gemeenschap, de Duitstalige Gemeenschap, de

Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie, het Waals
Gewest en de Franse Gemeenschapscommissie strekkende
tot wijziging van het Samenwerkingsakkoord van 14 juli
2021 tussen de federale staat, de Vlaamse Gemeenschap,
de Franse Gemeenschap, de Duitstalige Gemeenschap,
de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie, het
Waals Gewest en de Franse Gemeenschapscommissie

betreffende de verwerking van gegevens met betrekking
tot het digitaal EU-COVID-certificaat, het COVID Safe
Ticket, het PLF en de verwerking van persoonsgegevens

van in het buitenland wonende of verblijvende werknemers
en zelfstandigen die activiteiten uitvoeren in België,
zoals gewijzigd door de Samenwerkingsakkoorden

van 27 september 2021 en van 28 oktober 2021

UITSLAG VAN DE STEMMING 3

76 aanwezig

62 ja in de Franse taalgroep

13 ja in de Nederlandse taalgroep

1 onthouding

Projet d'ordonnance portant assentiment à l’accord de
coopération du 8 février 2024 entre l’État fédéral, la
Communauté flamande, la Communauté française, la

Communauté germanophone, la Commission communautaire
commune, la Région wallonne et la Commission

communautaire française visant à la modification de
l’Accord de coopération du 14 juillet 2021 entre l'État

fédéral, la Communauté flamande, la Communauté
française, la Communauté germanophone, la Commission

communautaire commune, la Région wallonne et la
Commission communautaire française concernant le traitement

des données liées au certificat Covid numérique de l'UE et
au Covid Safe Ticket, le PLF et le traitement des données à

caractère personnel des travailleurs salariés et des travailleurs
indépendants vivant ou résidant à l'étranger qui effectuent
des activités en Belgique, tel que modifié par les Accords
de coopération du 27 septembre 2021 et 28 octobre 2021

RÉSULTAT DU VOTE 3

76 présents

62 oui dans le groupe linguistique français

13 oui dans le groupe linguistique néerlandais

1 abstention

2529 De voorzitter.-  Bijgevolg neemt de Verenigde Vergadering het
ontwerp van ordonnantie aan. Het zal ter bekrachtiging aan het
Verenigd College worden voorgelegd.

M. le président.-  En conséquence, l’Assemblée réunie adopte
le projet d’ordonnance qui sera soumis à la sanction du Collège
réuni.

2531 De vergadering is gesloten. La séance est close.
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Volgende vergadering na bijeenroeping door de voorzitter.

- De Verenigde Vergadering wordt gesloten om 13.18 uur.

Prochaine séance plénière sur convocation du président.

- La séance plénière de l'Assemblée réunie est levée à 13h18.
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STEMMING 1 / VOTE 1 

  

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Ja 34 Oui 

Leila Agic, Victoria Austraet, Marie Borsu, Martin Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Emmanuel De 

Bock, Margaux De Ré, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Véronique Jamoulle, Hasan 

Koyuncu, Marie Lecocq, Marc Loewenstein, Pierre-Yves Lux, Rachid Madrane, Ahmed Mouhssin, Thomas 

Naessens, Marie Nagy, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Matteo Segers, 

Kalvin Soiresse Njall, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket Temiz, Julien Uyttendaele, Michaël Vossaert, 

Laurence Willemse, Jonathan de Patoul, Emin Özkara. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Ja 7 Oui 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Carla Dejonghe, Els Rochette, Lotte Stoops, Arnaud Verstraete, Khadija 

Zamouri. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Neen 6 Non 

Christophe De Beukelaer, Céline Fremault, Gladys Kazadi, Pierre Kompany, Véronique Lefrancq, Christophe 

Magdalijns. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Neen 4 Non 

Bianca Debaets, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Gilles Verstraeten. 

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Onthoudingen 22 Abstentions 

Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Bruno Bauwens, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, 

Francis Dagrin, Françoise De Smedt, Vincent De Wolf, Dominique Dufourny, Jean-Pierre Kerckhofs, Sadik 

Köksal, Leila Lahssaini, David Leisterh, Bertin Mampaka Mankamba, Petya Obolensky, Françoise Schepmans, 

Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, Alain Vander Elst, David Weytsman, Anne-Charlotte 

d'Ursel, Ariane de Lobkowicz. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Onthoudingen 3 Abstentions 

Jan Busselen, Pepijn Kennis, Guy Vanhengel. 
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STEMMING 2 / VOTE 2 

  

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Ja 62 Oui 

Leila Agic, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Bruno Bauwens, Marie Borsu, Martin 

Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Francis 

Dagrin, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De Bock, Margaux De Ré, Françoise De Smedt, Vincent De Wolf, 

Dominique Dufourny, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Céline Fremault, Véronique 

Jamoulle, Gladys Kazadi, Jean-Pierre Kerckhofs, Pierre Kompany, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Leila 

Lahssaini, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, David Leisterh, Marc Loewenstein, Pierre-Yves Lux, Rachid 

Madrane, Christophe Magdalijns, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie 

Nagy, Petya Obolensky, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Françoise 

Schepmans, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket Temiz, Julien 

Uyttendaele, Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, Alain Vander Elst, Michaël Vossaert, David 

Weytsman, Laurence Willemse, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin 

Özkara. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Ja 13 Oui 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Jan Busselen, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Els Rochette, Lotte 

Stoops, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles Verstraeten, 

Khadija Zamouri. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Onthouding 1 Abstention 

Pepijn Kennis. 
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STEMMING 3 / VOTE 3 

  

Franse taalgroep / Groupe linguistique français 

Ja 62 Oui 

Leila Agic, Victoria Austraet, Latifa Aït Baala, Clémentine Barzin, Bruno Bauwens, Marie Borsu, Martin 

Casier, Delphine Chabbert, Ridouane Chahid, Geoffroy Coomans de Brachène, Aurélie Czekalski, Francis 

Dagrin, Christophe De Beukelaer, Emmanuel De Bock, Margaux De Ré, Françoise De Smedt, Vincent De Wolf, 

Dominique Dufourny, Ibrahim Dönmez, Nadia El Yousfi, Isabelle Emmery, Céline Fremault, Véronique 

Jamoulle, Gladys Kazadi, Jean-Pierre Kerckhofs, Pierre Kompany, Hasan Koyuncu, Sadik Köksal, Leila 

Lahssaini, Marie Lecocq, Véronique Lefrancq, David Leisterh, Marc Loewenstein, Pierre-Yves Lux, Rachid 

Madrane, Christophe Magdalijns, Bertin Mampaka Mankamba, Ahmed Mouhssin, Thomas Naessens, Marie 

Nagy, Petya Obolensky, Ingrid Parmentier, Isabelle Pauthier, John Pitseys, Tristan Roberti, Françoise 

Schepmans, Matteo Segers, Kalvin Soiresse Njall, Farida Tahar, Hicham Talhi, Sevket Temiz, Julien 

Uyttendaele, Gaëtan Van Goidsenhoven, Luc Vancauwenberge, Alain Vander Elst, Michaël Vossaert, David 

Weytsman, Laurence Willemse, Anne-Charlotte d'Ursel, Ariane de Lobkowicz, Jonathan de Patoul, Emin 

Özkara. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Ja 13 Oui 

Fouad Ahidar, Juan Benjumea Moreno, Jan Busselen, Bianca Debaets, Carla Dejonghe, Els Rochette, Lotte 

Stoops, Cieltje Van Achter, Mathias Vanden Borre, Guy Vanhengel, Arnaud Verstraete, Gilles Verstraeten, 

Khadija Zamouri. 

Nederlandse taalgroep / Groupe linguistique néerlandais 

Onthouding 1 Abstention 

Pepijn Kennis. 


